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Dotaci nedostanou studenti z Brna
Brno - Šest set až sedm set korun měsíčně. O tolik si od října polepší brněnští vysokoškoláci. Stát totiž přestane peníze
platit kolejím, ale pošle je škole, která je rozdělí přímo studentům. Smůlu však mají lidé s trvalým bydlištěm v Brně.
Pokud školy převezmou pokyny ministerstva, nedostanou "domácí" ani korunu.
"Pokud Masarykova univerzita bude peníze rozdělovat podle stejného klíče jako ministerstvo, dosáhne na dotaci
přibližně třikrát víc studentů než dnes," uvedl Jiří Nantl z rektorátu Masarykovy univerzity. Na kolejích školy podle něj
bydlí přes čtyři tisíce studentů, zatímco ubytovací stipendium dostane víc než dvanáct tisíc lidí, tedy zhruba polovina
"denních" studentů. Získají ho totiž i ti, kteří bydlí na podnájmech. Peníze nebudou dostávat "dálkaři" ani ti, kdo překročili
normální dobu studia nebo skončili s jedním a začali s druhým studiem.
Bouři vyvolala poslední podmínka. Na dotaci nemají nárok studenti, kteří uvádějí trvalé bydliště v okrese školy.
"Ministerstvo podle zákona dotuje ubytování, to znamená dočasnou věc. Nemůže platit bydlení ani nákupy bytu,"
argumentuje Nantl. "Je to nespravedlivé a nesouhlasím s tím," zlobí se Klára Mazlová, která pochází z Brna, ale s rodiči
už nebydlí. Kvůli stipendiu bude prý uvažovat o změně trvalého bydliště. Naznačila tak možné spekulace mnoha dalších
studentů. "Odrazuje mě ale papírování," říká.
Z dotace se naopak raduje Robert Škranc z Letovic. Podle něj by se měly zohlednit i příjmy rodiny. "Peníze by se měly
rozdělovat podle toho, jak to má kdo do Brna daleko. Těm, kdo dojíždějí třeba deset kilometrů, bych dotaci nedal," tvrdí.
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Že se Brňanům křivdí, si myslí člen studentské komory Akademického senátu Masarykovy univerzity Lukáš Maňásek.
"Na studenta bydlícího například v Modřicích škola dotaci dostane, ale na studenta z Bystrce ne. Jaké jsou mezi nimi
rozdíly, kromě toho, že bydlí v různých okresech?" ptá se Maňásek.
Peníze, které dostanou stipendisté, budou chybět kolejím. Ty nyní od státu dostávají asi devět set korun na jedno lůžko
měsíčně a bez dotace jim nezbude než zdražovat. Ředitel Správy kolejí a menz Masarykovy univerzity Zdeněk Čížek
tvrdí, že neplánují zvyšovat cenu o víc než šest nebo sedm stovek, které dostanou studenti. "Rozdíl budou muset koleje
nahradit zvýšenou obchodní činností v létě a řadou úsporných opatření," popsal.
Změny rozdělování peněz čekají i ostatní brněnské vysoké školy. O tom, kterým studentům a kolik přidělí, budou většinou
teprve jednat. Jediní, kdo si novoty ani nevšimne, jsou vojáci. Studenti Univerzity obrany totiž mají ubytování zdarma.
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